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 والصلاة المتواضع العنل ٍدا انجاش في ليا توفيقُ على وجل عص الله والشكس للهالحند     

.صلوات زبي وضلامُ عليُ  المصطفى  الحبيب على والطلاو  

ا رعلى ٍ إشسافُبي تفضل روال بومجاٌ عادل للأضتاذىتقدو بالشكس الجصيل والكبير 

أضاترة وموظفي كلية العلوو الاقتصادية والتجازية الجصيل الى كل  العنل كنا ىتقدو بالشكس

الطلبة ,كنا ىتقدو بالشكس الجصيل الى كل  دوٌ اضتجياء ةوعلوو التطيير بجامعة محند خيضس بطكس

وموظفي ثاىوية الإخوة قالة وكل أضاترة   بشسيةتطيير الموازد ال 8102/8102خصوصا دفعة 

.أضئلة الاضتبياٌ في انجاش ٍدا البحح ومشازكتَه بكل اٍتناو وحيوية للإجابة على ميعة   

في إنجاش ٍرا العنل.كنا ىتقدو بالشكس الجصيل الى كل مً ضاعدىا مً قسيب أو مً بعيد   

 .والله ولي التوفيق                                                                                                        

 

 



 

II 
 

 الإهداء
 

 و ضبحاىُ اللهبعد ا يالمً كاٌ لهنا الفضل عل ٍرا العنل المتواضع أٍدي        

في توجيَي نحو طلب العله تقديسا  الفضل لُ كاٌ الري الكسيه والدي إلى تعالى

إلى إخوتي  وعافية؛ بصحة أبقاٍا و عنسٍا في اللهوفاءا؛ إلى والدتي الحبيبة أطال ا و

الى ابيالي الأعصاء تطييه ،  الكسيمة؛ ا و عاللتَتيدزبي شوج ةإلى زفيق الأعصاء؛

وضيه ، ضلطبيل ، محند وفقَه الله وزعاٍه وحفظَه وأىاز دزبَه لطلب 

إلى شملالي و شميلاتي؛ إلى كل مً قدو لي يد العوٌ و الدعه   العله ،

 لمطاىدة.  او
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This study aimed at identifying the impact of the organizational climate in its different 

dimensions (organizational structure, leadership and supervision, incentives, communication, 

technology) on the Human performance in Secondary School brother’s kalLa.  

To achieve the objectives of the study a questionnaire was designed to identify the perceptions of 

the members of the study sample towards the impact of the organizational climate on the Human 

performance. The study included a sample of 30 employees and the most important results 

reached: 

- The level of awareness of the staff members of the secondary school of kalla was conducive to the 

organizational climate was high, and their level of perception and perception of Human 

performance was high, and all dimensions were explained and significant for the performance. 

- There is a significant correlation between the organizational climate and its different dimensions 

with functional performance. 

     The study concluded with a number of proposals, the most important of which are: 

- The need for the management of institutions to pay special attention to all elements of the 

organizational climate as an important variable that contributes to the impact on human 

performance, which will lead to high morale of staff and increase their loyalty and belonging to 

the institution. 

- Continuing leadership by motivating individuals and encouraging them to change, innovate and 

innovate. 

Keywords: organizational climate, organizational structure, leadership and supervision, 

incentives, communication, technology, Human Performance. 
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